
На «Укриття » кошти є 
БЕЗПЕКА. Донори надали 540 мільйонів евро на добудову арки, 
яка накриє 4-й енергоблок ЧАЕС 
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Роботи зі спорудження 
безпечного «ковпака» 

над зруйнованою части-
ною Чорнобильської атом-
ної станції йдуть за графі-
ком і мають завершитися в 
листопаді 2017 року. Kош-
ти на них є. Зокрема зо-
бов'язання надати 540 мі-
льйонів евро взяли на себе 
члени Асамблеї вкладни-
ків Чорнобильського фон-
ду «Укриття» та Конфе-
ренції зі збору коштів на 
об'єкт «Укриття», яка від-
булася в Лондоні в цен-
тральному офісі ЄБРР. 

Про деталі переговорів 
розповів на брифінгу мі-
ністр екології та природ-
них ресурсів Ігор Шевчен-
ко. За його словами, укра-
їнська делегація провела 

переговори успішно: на 
момент її старту для добу-

дови «Укриття» було по-
трібно 615 мільйонів евро, 
залишилося знайти лише 

85. Міністр упевнений, що 
ці кошти також буде знай-
дено, оскільки, наприклад, 
Китай та ОАЕ заявили, що 
готові надати значні суми. 

Торкаючись історії пи-
тання, Ігор Шевченко на-
гадав, що роботи почалися 
2010 року. Тоді суму про-
екту оцінювали в 300 мі-
льйонів евро. Але в ході 
робіт виявилося чимало 
несподіваних труднощів, 
які зробили проект 
уп'ятеро дорожчим. Та-
кож у вартість проекту 
ввійшла ціна обладнання, 
яке працюватиме під ар-
кою над дезактивацією 
решток четвертого енер-
гоблока. 

Робота фонду «Укрит-
тя» влаштована так, щоб 
убезпечитися від корупції. 
Кошти лежать на рахун-
ках ЄБРР і саме звідти 
йдуть платежі підрядни-
кам за виконані роботи. 
Ігор Шевченко також по-
відомив, що нині знято 
претензії донорів щодо 

оподаткування коштів, які 
йдуть на спорудження ук-
риття. Цю недолугу норму 
було ухвалено у законі про 
Держбюджет-2015 у віко-
помну ніч торік 28 грудня, 
коли Верховна Рада ухва-
лила пакет аж із 40 зако-
нів. І лише тиждень тому 
іншим законом вдалося 
виправити один із ляпів, 
які стали нормами нашого 
життя внаслідок недобро-
совісної роботи розробни-
ків тих законів та поступ-
ливості депутатів. 

Відповідаючи на числен-
ні запитання журналістів 
щодо вирубування лісу та 
інших порушень законо-
давства у зоні відчуження, 
міністр наголосив, що дер-
жавний департамент — 
адміністрація зони відчу-
ження справді перебуває у 
зоні відповідальності мі-
ністерства, але лише в 
частині організації там ви-
робничих процесів й робо-
ти підприємств, що сте-
жать за радіаційною без-

пекою. Охорону ж зони від 
незаконних проникнень, 
контроль за дотриманням 
там законності, охорону 
майна, контроль за перемі-
щенням вантажів здійс-
нює МВС. 

«Якщо вам відомі конк-
ретні факти, я готовий під-
писати листи з відповідни-
ми зверненнями до МВС 
та прокуратури, але по-
вноваження щодо ведення 
слідчих дій, встановлення 
фактів тощо мають лише 
правоохоронні органи», — 
уточнив Ігор Шевченко. 
Також він висловив споді-
вання, що Кабінет Мініс-
трів незабаром нарешті 
призначить керівника 
державного департаменту 
— адміністрації зони від-
чуження, оскільки нині не 
можна вирішити навіть 
такого питання, як нара-
хування зарплати праців-
никам на тій території, не 
кажучи вже про ефектив-
не управління таким 
складним об'єктом. 


